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HRVATSKI PČELARSKI SAVEZ  
Zagreb, Pavla Hatza 5/III 
 
 
UPRAVNI ODBOR 
 
 

ZAPISNIK 
sa sjednice Upravnog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza („HPS“ ili „Savez“) 

održane 29. rujna 2023. godine 

Hrvatski pčelarski savez 

Pavla Hatza 5/III, Zagreb 

s početkom u 11:00 sati 
 
Članovi Upravnog odbora koji su sudjelovali u radu sjednice: 
 
- gospodin Dražen Kocet, predsjednik   - Sisačko-moslavačka županija 
-       - Bjelovarsko-bilogorska županija 
- gospodin Stjepan Aračić    - Brodsko-posavska županija 
- gospodin Vlaho Komparak (dopredsjednik)  - Dubrovačko-neretvanska županija 
- gospodin Dragutin Vedak (putem ZOOM-a)  - Grad Zagreb 
- gospodin Nediljko Landeka    - Istarska županija 
- gospodin Darko Kovačević    - Karlovačka županija 
-        - Koprivničko-križevačka županija 
- gospodin Nikola Suhić     - Krapinsko-zagorska županija 
- gospodin Zvonimir Tonković (putem ZOOM-a)  - Ličko-senjska županija 
- gospodin Željko Trupković    - Međimurska županija 
- gospodin Željko Tomić     - Osječko-baranjska županija 
- gospodin Željko Balen     - Požeško-slavonska županija 
- gospodin Ivica Fajdetić     - Primorsko-goranska županija 
- gospodin Damir Bukvić    - Sisačko-moslavačka županija 
- gospodin Ivan Mravak     - Splitsko-dalmatinska županija 
- gospodin Željko Mrđen     - Šibensko-kninska županija 
-       - Varaždinska županija 
- gospodin Duško Grdić     - Virovitičko-podravska županija 
- gospodin Stanko Čuljak (dopredsjednik)  - Vukovarsko-srijemska županija 
- gospodin Darijo Šupraha (putem ZOOM-a)  - Zadarska županija 
- gospodin Željko Vukić (putem ZOOM-a)  - Zagrebačka županija 
 

*---*---* 
 
Gospodin Dražen Kocet, predsjednik Upravnog odbora, otvara sjednicu Upravnog odbora („UO“) u 11:10 
te utvrđuje da je prisutno 18 (osamnaest) članova Upravnog odbora, 14 prisutnih u prostorijama saveza i 4 
putem ZOOM platforme. 
 
Utvrđuje se da je pristan jedan član Nadzornog odbora g. Ante Štavun. 
 
Utvrđeno je da postoji kvorum, nastavlja se s radom sjednice te sve odluke donesene na istoj bit će 
pravovaljane. 
 
Predsjednik Kocet je članovima Upravnog odbora predložio raspravu o 10 (slovima: deset) točaka dnevnog 
reda u skladu s dnevnim redom dostavljenim u materijalima prije sjednice te predlaže dopunu dnevnog reda 
na prijedlog gospodina Tomića - točaka 10. će se preimenovati u Izvješće o uplatama sredstava Agencije 
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za plaćanja - podmirenje putnih troškova za odlazaka u Beograd, Celje i Bruxelles, a dosadašnja točka 10. 
Razno postaje točka 11. 
 

DNEVNI RED 
SJEDNICE UPRAVNOG ODBORA SAVEZA 

 
1. Prihvaćanje dnevnog reda 
2. Prihvaćanje zapisnika sa elektroničke sjednice UO održane 21.07.2023. 
3. Donošenje odluke o održavanja redovne izvještajne Skupštine Saveza 
4. Rasprava o prihvaćanju poslova evidencije i organizacije selećeg pčelarstva prema novim uvjetima 

koje diktira sektorska intervencija 
5. Donošenje odluke o statusu pašnih povjerenika koji nisu članovi Saveza 
6. Donošenje odluke o osnivanju i pristupanju u Europski pčelarski savez 
7. Informacija o statusu projekta „Dokazana kvaliteta za med” 
8. Izvješće sa 48. kongresa Apimondia u Čileu 
9. Izvješće o financijskom poslovanju, članstvu, HAPIH, SPAR i drugim aktivnostima 
10. Izvješće o uplatama sredstava Agencije za plaćanja - podmirenje putnih troškova za odlazaka u 

Beograd, Celje i Bruxelles Razno 
11. Razno 

 
 
AD/ TOČKA 1. Prihvaćanje dnevnog reda 
Sa 16 glasova „ZA“ i 2 glasa PROTIV (g. Mravak i g. Mrđen) Upravni odbor HPS-a je prihvatio dnevni red. 
 
 
AD/ TOČKA 2 Prihvaćanje zapisnika sa elektroničke sjednice UO od 21. srpnja 2023. godine 
Predsjednik Kocet otvara raspravu. 
 
Sa 15 glasova „ZA“ i 3 glasa SUZDRŽANA ( g. Tomić, g. Kovačević i g. Mrđen) Upravni odbor HPS-a je 
prihvatio zapisnik sa elektroničke sjednice UO od 21. srpnja 2023. godine 
 
 

AD/ TOČKA 3. Donošenje Odluke o održavanja redovne izvještajne Skupštine Saveza 

Predsjednik Kocet u dogovoru s Predsjedništvom predlaže termin održavanja izvještajne Skupštine 
Hrvatskog pčelarskog saveza za 2022. godinu u sklopu sajma Apitera dana 02. prosinca 2023. godine s 
početkom u 12.00 sati. 

Ujedno bi Savez bio sudionik na sajmu Apitera kako izlagač te bi se u dogovoru sa Zagrebačkim 
Velesajmom, Gradom Zagrebom i Hrvatskom poljoprivrednom komorom predložili održavanje okruglog 
stola na temu trovanja pčela s početkom u 10:00 sati. 

Predsjednik predlaže da se kao i prošle godine delegatima na Skupštini osigura ručak. 

 

Sa 17 glasova „ZA“ i 1 glas SUZDRŽAN (g. Mrđen) Upravni odbor HPS-a je donio Odluku o održavanju 
redovne izvještajne skupštine Saveza 

 

 

AD/ TOČKA 4. Rasprava o prihvaćanju poslova evidencije i organizacije selećeg pčelarstva prema 
novim uvjetima koje diktira sektorska intervencija 

Predsjednik Kocet pojašnjava da je u materijalima dostavljen opis problematike vezan uz ovu točku dnevnog 
reda i korespondencija koja je obavljena po ovom pitanju s Ministarstvom poljoprivrede. 

U raspravi sudjelovali: g. Fajdetić, g. Mravak, g. Bukvić, g. Tomić, g. Tonković, g. Suhić, g. Balen, g. 
Landeka. 
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ZAKLJUČAK: Hrvatski pčelarski savez nije u mogućnosti iz financijskih razloga prihvatiti provođenje 
prikupljanja i ažuriranja podataka u Evidenciji pčelara i pčelinjaka i provođenje organizacije selećeg 
pčelarstva za 2024. godinu po trenutno predloženom modelu preko Sektorske intervencije na način kako je 
to provedbenim aktom propisano. 

 

Želja nam je taj posao provoditi i dalje na korist svih pčelara i korist ministarstva poljoprivrede, stoga molimo 
ministarstvo da pronađe drugi model financiranja provođenja aktivnosti prikupljanja i ažuriranja podataka u 
Evidenciji pčelara i pčelinjaka i organizacije selećeg pčelarstva. 

 

Sa 15 glasova „ZA“ i 3 glasa SUZDRŽANA (g. Bukvić, g. Tomić, g. Tonković) Upravni odbor HPS-a je donio 
gore navedeni zaključak o provođenju poslova evidencije i organizacije selećeg pčelarstva. 

 

 

AD/ TOČKA 5. Donošenje odluke o statusu pašnih povjerenika koji nisu članovi Saveza 
Predsjednik pojašnjava da zastupa stav da posao povjerenika pašnog reda ne može raditi osoba koja nije 
član Hrvatskog pčelarskog saveza. 
 
U raspravi sudjelovali: g. Mravak, g. Kocet. 
 
Odluka: Upravni odbor HPS-a je donio odluku da se za poslove operativnog provođenja pašnog reda i 
prikupljanja podataka i ažuriranja podataka u Evidenciji pčelara i pčelinjaka isključivo biraju pašni povjerenici 
koji su ujedno i članovi Saveza odnosno da se ugovor sklapa samo sa onim povjerenicima koji ispune uvjet 
članstva u HPS-u. 
 
Sa 12 glasova „ZA“, 2 glasa SUZDRŽANA (g. Tomić, g. Fajdetić) i 3 glasa PROTIV (g. Mravak, g. Kovačević, 
g. Mrđen) Upravni odbor HPS-a je donio gore navedenu odluku o statusu pašnih povjerenika koji nisu 
članovi Saveza 
 
 
AD/ TOČKA 6. Donošenje odluke o osnivanju i pristupanju u Europski pčelarski savez 
Predsjednik Kocet obrazlaže da UO sada neće donijeti odluku o pristupanju Europskom pčelarskom savezu 
već donosimo odluku o komunikaciji sa susjednim pčelarskim savezima oko mogućnosti osnivanja 
Europskog pčelarskog saveza. Inicijativa o pokretanju osnivanja saveza krenula je u Gornjoj Radgoni, zatim 
je na sajmu u Gudovcu 2023. g. napravljena radionica na tu temu. 
 
U raspravi sudjelovali: g. Šupraha, g. Fajdetić, g. Mravak, g. Suhić, g. Balen, g. Tomić, g. Kocet.  
 
Odluka: Upravni odbor HPS-a je donio odluku o prisustvovanju predstavnika HPS-a na sastanku u Višnjoj 
Gori u vezi inicijative osnivanja Europskog pčelarskog saveza 01. listopada 2023. godine.  
 
Sa 13 glasova „ZA“, 1 glas SUZDRŽAN ( g. Fajdetić) i 4 glasa PROTIV ( g. Tomić, g. Mravak, g. Mrđen, g. 
Šupraha) Upravni odbor HPS-a je donio odluku o prisustvovanju predstavnika HPS-a na sastanku u Višnjoj 
Gori u vezi inicijative osnivanja Europskog pčelarskog saveza. 
 
 
AD/ TOČKA 7. Informacija o statusu projekta „Dokazana kvaliteta za med” 
Predsjednik Kocet obrazlaže da je u konstantnom kontaktu s predstavnicima Ministarstva poljoprivrede koji 
se bave oznakama kvalitete poljoprivrednih proizvoda. Po pitanju projekta Dokazana kvaliteta za med javna 
rasprava u Hrvatskoj je završena i sada je u tijeku rasprava na Europskoj razini, bilo je nekih manjih izmjena 
u pisanom dijelu dokumentacije koju smo zajedno sa Ministarstvom poljoprivrede raspravili. Prema 
očekivanjima gđe. Živoder do 01. studenog 2023. godine sustav bi trebao biti na raspolaganju hrvatskim 
pčelarima, a samim time pčelari bi lakše aplicirali na pojedine mjere, jer bi korištenjem ove oznake ostvarivali 
dodatni broj bodova.  
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AD/ TOČKA 8. Izvješće sa 48. kongresa Apimondia u Čileu 
Predsjednik Kocet po ovoj točki zamolio je g. Landeku da u kratkim crtama informira UO s najznačajnijim 
zanimljivostima s 48. kongresa Apimondia koji se održavao od 04. do 09. rujna 2023. g. u Čileu, detaljno 
izvješće biti će objavljeno u broju 10/2023 i 11/2023 Hrvatske pčele. 
Predsjednik Kocet ukratko iznosi zapažanja o aktivnostima drugih Saveza, radu Skupštine Apimondie i 
informira članove UO da je domaćin Apimondie 2027. godine Tanzanija. 
 
 
AD/ TOČKA 9. Izvješće o financijskom poslovanju, članstvu , HAPIH , SPAR i drugim aktivnostima 
Predsjednik Kocet obrazlaže da su članovi UO u materijalima primili financijsko izvješće za prvih 6. mjeseci, 
također po pitanju članstva uočen je rast broja članova saveza gdje je jasno vidljiv rad pojedinih udruga. 
Nadalje predsjednik ističe da je SPAR zainteresiran za uvrštavanje nacionalne staklenke u prodajni 
asortiman, s HAPIH-om je postignut dogovor oko mogućnosti prijenosa oznake med s hrvatskih pčelinjaka 
s pčelara na ovlašteni objekt za punjenje i pakiranje meda, prije konkretnih radnji sastati će se Savjet u 
Osijeku, cjelokupni projekt trebao bi biti predstavljen u Vukovaru na otvorenju jednog od SPAR-ovih centara. 
 
U raspravi sudjelovali: g. Mravak, g. Komparak, g. Fajdetić, g. Tomić, g. Kocet.  
 
 
AD/ TOČKA10. Izvješće o uplatama sredstava Agencije za plaćanja - podmirenje putnih troškova za 
odlazaka u Beograd, Celje i Bruxelles 
Predsjednik Kocet na zahtjev g. Tomića uvrštava točku dnevnog reda podmirenje troškova putovanja u 
Beograd, Celje i Bruxelles i obrazlaže da su zahtjevi podneseni APPRRR-u do 31.srpnja 2023. godine, ne 
možemo znati što će prilikom obrade biti prihvatljivi trošak s obzirom da su potpore putem Sektorskih 
intervencija prve godine u provedbi i učimo i mi i APPRRR. 
G. Petrić pojašnjava da je Savez podnio zahtjeve za potpore u dvije mjere sektorskih intervencija, upravo 
tijekom jučerašnjeg dana Savez je imao nadzor podnesene dokumentacije od strane samostalne službe za 
kontrolu mjera zajedničke organizacije tržišta i mjera potpore vinskom sektoru, a prije same isplate potpora. 
Savez je na uvid dao svu traženu dokumentaciju koja je nakon kontrole potpisana od strane kontrolora. 
Što se isplata tiče po podnesenim zahtjevima bilo pčelara ili udruga nitko još nije primio isplate, a Savez 
nije u mogućnosti znati što će biti isplaćeno po pojedinoj mjeri dok ne primimo Odluke o isplati od strane 
APPRRR-a. 
 
U raspravi sudjelovali: g. Tomić, g. Kocet, g. Petrić 
 
AD/ TOČKA11. Razno 
G. Mravak iznosi nezadovoljstvo primorskih pčelara odnosom Saveza prema njima, ističe da treću godinu 
sajam „Dalmatina“ nije oglašen u časopisu „Hrvatska pčela“, a što je zbog dalmatinskih pčelara svakako 
trebalo učiniti. Hrvatski pčelarski savez već treću godinu bojkotira Dalmaciju i „Dalmatina“. 
G. Kocet obrazlaže da u 2023. godini nismo primili dopis organizatora „Dalmatine“ sa zahtjevom za objavu.  
Savez je bio prisutan na „Dalmatini“ i lani i predlani unatoč odnosu organizatora prema Savezu. Naglašava 
da će i ove godine Savez sudjelovati na „Dalmatini“. 
 
G. Štavun pojašnjava da u mandatu dok je bio predsjednik Suda časti nije bilo pritisaka na rad tog tijela. 
G. Suhić apelira na podizanje razine komunikacije na način da se ide argumentom, protuargumentom i na 
posljetku zaključak za javnost. 
G. Fajdetić navodi da je komunikacija putem maila pojedinaca sramotna i nedopustiva. Traži javnu opomenu 
za g. Ivankovića. 
G. Mrđen navodi potrebu postupanja Suda časti u slučajevima vrijeđanja i netočnih navoda pojedinaca na 
prošloj Skupštini. 
G. Štavun pojašnjava da bi Sud časti postupao mora postojati prijava, udruge ili osobe, svatko ima pravo 
podnijeti prijavu. 
 
G. Bukvić predlaže da se pčelare starije od 75 godina, kao dugogodišnje članove Saveza oslobodi plaćanja 
članarine, već da plate simboličnu članarinu od 1 eura. 
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G. Kocet predlaže g. Bukviću da dostavi prijedlog pisanim putem u Savez. 
 
G. Kocet informira članove UO da su predstavnici HPS-a zajedno sa Županijskim savezom Grada Zagreba 
bili primljeni kod Pročelnice ureda za gospodarstvo Grada Zagreba sa temama izgradnje pčelarskog centra, 
muzeja pčelarstva i pokaznog pčelinjaka, urbanog pčelarstva, sadnja medonosnog bilja. 
Po ovim temama očekujemo uskoro novi sastanak u Uredu za gospodarstvo Grada Zagreba. 
 
G. Suhić informira UO o projektu izgradnje muzeja Đure Sulimanovića u Gradu Zaprešiću. 
 
U raspravi sudjelovali :g. Mravak, g. Kocet, g. Čuljak i g. Štavun, g. Suhić., g. Fajdetić, g. Mrđen, g. Bukvić.  
 
Sjednica zaključena u 14:45. 
 
 

HRVATSKI PČELARSKI SAVEZ 

v.d. zapisničara: 

Saša Petrić, mag. ing. agr. 

 

 

Dražen Kocet, ing. stroj. 

Predsjednik Saveza 

 

 


